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z  o b s a h u  č í s l a  —

O H L É D N U T Í  Z A  D Ě T S K Ý M  D N E M

Dne 5. června v Opočně proběhl Dětský den. Po dlouhém 
deštivém období se na nás konečně usmálo sluníčko a jsem 
ráda, že tomu tak bylo zrovna na Den dětí. Byl to pro nás 
příjemný zážitek spolupracovat s tradičními pořadateli akcí 
pro děti v Opočně. Myslím si, že většina z vás se mnou bude 
souhlasit, když řeknu, že pohádkový park – Říši skřítků, jak 
ho pro děti připravila paní Božena Tymichová, Jana Sobot-
ková, Věra Faltusová, Petr Burýšek a paní učitelky Naďa 
Burýšková, Jiřina Kubasová, Renata Pultarová se žáky ZŠ 
Opočno, se skutečně vydařil.
 Návštěva klauna Lukina, který přišel dětem k letohrádku 
popřát krásné soutěžní dopoledne a zároveň je pozvat na 
odpolední program na koupališti Broumar, byla příjemným 
zpestřením.
 A o co víc . . .  na koupališti na děti nečekal pouze klaun 
Lukino se soutěžemi, ale i klaun Dědek a Damašek, jeho 
dlouholetí klaunští přátelé, kteří děti vozili po celé odpoledne 
na kouzelném kolotoči. Organizátorka odpoledne, paní Eva 
Koďousková, zařídila i pravé letní počasí. Co více si přát na 
zahájení sezony opočenského koupaliště? Aby nám příjemné 
letní počasí vydrželo až do „babího léta“.
 Fotogalerii naleznete na stránkách informačního centra 
v Opočně – www.opocno.cz/ic
 Za informační centrum Bc. Tereza Rabenseifnerová

 Rekonstrukce zpevn�ných ploch 
Tr�kovo nám�stí a Zámecká ulice

V pondělí 7. 6. 2010 byly zahájeny stavební práce na akci 
„Rekonstrukce zpevněných ploch Trčkovo náměstí a Zá-
mecká ulice“. Stavební fi rma Chládek & Tintěra zahájila 
práce na první etapě rekonstrukce, jak jsme vás seznámi-
li ve zvláštní příloze minulého čísla. V rámci této etapy do-
šlo k odbornému ošetření lip jak v úseku parkoviště proti 

„Cestě světla“, tak památných lip na Trčkově náměstí. U lip 
v prostoru parkoviště byl zjištěn velmi špatný stav. Stro-
my jsou vyhnilé v důsledku dřívějšího špatného ošetření. 
Projekt na rekonstrukci Trčkova náměstí počítá se za-
chováním stávajících lip a dosadbou aleje novými stromy. 
S ohledem na zjištěný špatný stav těchto stromů byl zadán 
odborný posudek stavu stávajících lip na parkovišti, aby 
byla jistota, že stromy nebudou ohrožovat chodce nebo 
parkující auta. V případě, že jejich stav bude opravdu tak 
špatný, jak je avizováno, muselo by město přistoupit ke 
změně projektu a lípy v oblasti parkoviště by musely být 
nahrazeny v plném rozsahu. (dokončení na str. 2) 

Podpis smlouvy o dílo s fi rmou Chládek & Tintěra
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s p o l e č e n s k á  k r o n i k a

květen 2010

v ý z n a m n é  j u b i l e u m  o s l a v i l i :
MUDr. Otakar Karban 5. 5. 1920
Oldřich Černý 3. 5. 1921
Alice Schindlerová 17. 5. 1922
Ladislav Cimrman 26. 5. 1923
Miroslava Tošovská 2. 5. 1923
Jaroslav Nejman 15. 5. 1924
Karel Klouček 5. 5. 1925
Květoslava Cimrmanová 20. 5. 1926
Vladimír Hofman 8. 5. 1927
Jiřina Kroutilová  29. 5. 1927
Irena Krejčová 31. 5. 1927
Růžena Ptáčková 19. 5. 1928
Jan Zíka 1. 5. 1928
Eva Faltová 13. 5. 1930

v í t á m e  n o v é  o b � á n k y :
David Hubáček  27. 1. 2010
Pavlína Špuláková  24. 2. 2010
Vendula Jánošová  28. 2. 2010
Ondřej Snopek  9. 3. 2010
Michal Baláš  15. 3. 2010
Michal Horáček 16. 3. 2010
Marie Macková  23. 3. 2010
Lucie Pokorná  25. 3. 2010

i n f o r m a c e  z  r a d y  —

Informace z rady města ze dne 25. 5. 2010
 – „Komunikace Švamberk“ – akci provede fi rma Stavo & Sa-
chs Kukleny s. r. o. Komunikace Pod Oborou se nebude, s o-
hledem na stav rozpočtu města, realizovat. V případě příznivé-
ho vývoje se rada města k tomuto bodu vrátí v průběhu 2. polo-
letí roku 2010.
 – „Centrální plocha u samoobsluhy v Čánce“ – rada rozhod-
la uzavřít smlouvu o dílo na veřejnou zakázku malého rozsa-
hu na stavební práce s fi rmou Stavibet s. r. o. a pověřila staros-
tu jejím podpisem.
 – „Mateřská škola“ – rada odsouhlasila předložený návrh 
Mateřské školy Opočno na výši úplaty o letních prázdninách 
a v novém školním roce 2010–2011. Během letních prázdnin 
proběhne druhá fáze rekonstrukce sociálního zařízení ve školce.
 – Smlouva o příspěvku TJ Spartak Opočno – Rada města schvá-
lila Smlouvu o poskytnutí příspěvku TJ Spartak na plánovanou 
družební akci – turnaj partnerských měst Opočno–Gieten.
 – Stočné za spotřebovanou vodu na závlahu sportovišť – TJ 
Spartak požádal Radu města Opočna o zvážení možnosti úpra-
vy stočného za odebranou vodu použitou na závlahu sportovišť 
(fotbalového hřiště a tenisových kurtů). Voda nekončí v kana-
lizačním řadu, ale jednoznačně v půdě. V některých městech je 
za takto spotřebovanou vodu účtováno pouze vodné, případně 
pouze malá část stočného.
Rada města dá podnět TSMO, z titulu zřizovatele, aby subjek-
tům, které odebírají velké množství vody na závlahu ploch pro 
sportovní činnost, účtovaly pouze vodné. Vodoměr nainstalují 
TSMO na náklady TJ Spartak.
 – Úplná uzavírka a povolení zvláštního užívání místní komu-
nikace Trčkovo nám. – Dne 26. 5. 2010 požádala společnost 

CHLÁDEK a Tintěra Pardubice, a. s., o vydání rozhodnutí 
o povolení zvláštního užívání místní komunikace na Trčkově 
náměstí k provedení stavebních prací a zároveň o úplnou uza-
vírku místní komunikace – Trčkova náměstí rozdělenou do 
čtyř etap v období od 7. 6. 2010 do 30. 10. 2010, vše k realiza-
ci záměru „Rekonstrukce zpevněných ploch Trčkovo náměstí 
a Zámecká ulice“. Součástí žádosti o povolení úplné uzavírky 
MK je i návrh přechodné úpravy dopravního značení.
 Město Opočno souhlasí s vydáním rozhodnutí o povolení 
zvláštního užívání místní komunikace na Trčkově náměstí 
a s úplnou uzavírkou místní komunikace – Trčkovo náměstí, 
rozdělenou do čtyř etap.

k n i ž n í  n o v i n k y  —

Oddělení pro dospělé
 – Connie Brockway: Ohnivý květ. Román.
 – Robin Cook: Agonie
 Román z lékařského prostředí.
 – Irena Fuchsová: Když jsem potkal anděla
 Povídky.
 – Iva Hlaváčková: Osudu neutečeš. Román.
 – Jan Kaplický: Album
 Myšlenky, názory a zdroje inspirace fenomenálního
 architekta a designéra.
 – Jiří Mára: Na vozíku na rovníku
 Cestopis.
 – Antonín Polách: Richenza
 Román o životě královny Alžběty Rejčky.
 – David G.Williamson: Zrazené Polsko
 Nacistická a sovětská invaze v roce 1939.

Oddělení pro děti
 – Kateřina Janouch: Ivanka lepí náplasti
 Pro nejmenší čtenáře.
 – Jindřich Šimon Baar: Chodské pohádky 2
 – Jill Marphy: Čarodějnice školou povinné
 Další příběhy seriálových hrdinek.
 – Julia Ross: Flirt but don’t fall in love
 Dívčí román v angličtině.
 – Roberta Giommi: Jsem holka, jsem kluk
 Sexuální příručka pro nejmenší děti.
 – Deborah Jane Murrel: Bojovníci
 Bojovníci a jejich zbroj v dějinách.

 Rekonstrukce zpevn�ných ploch 
Tr�kovo nám�stí a Zámecká ulice

(dokončení ze strany 1)

Od 1. července v rámci druhé etapy dojde k omezení přístu-
pu v části náměstí od základní školy čp. 4 po vchod do zám-
ku a na severní straně Trčkova náměstí (před restaurací 
Podloubí). Akce je fi nancována z Regionálního operačního 
programu NUTS II Severovýchod. 
 Zároveň bude prostřednictvím Technických služeb 
města Opočna probíhat výměna kanalizačních a vodo-
vodních přípojek na základě dohody s vlastníky přileh-
lých nemovitostí. 
 V rámci těchto stavebních prací dojde ke vzniku růz-
ných omezení v historické části města a zvýšenému pro-
vozu techniky.  Fi
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Plamen v Ještěticích

První letošní závody, kam jsme vyjeli s našimi družstvy mla-
dých hasičů, byly v Ještěticích, kde se opět po roce o víken-
du 21. až 23. května 2010 konalo okresní kolo hry Plamen. 
V této soutěži spolu soupeří dětské kolektivy z celého rych-
novského okresu. Musím říci, že počasí oproti minulému 
roku bylo o poznání lepší. Sice na louce, kde jsme stanovali 
ve stanech, bylo trochu bláta, leč i tráva. V pátek jsme na mís-
to určení již dorazili s naším novým vozem a postavili jsme 
tábor. Soutěže na nás čekaly až v sobotu a v neděli. Bylo dob-
ré, že všechny námi absolvované disciplíny se obešly skoro 
bez dešťových přeháněk. Soutěží se v různých štafetách 
a požárním útoku, některé se povedly na výbornou, resp. 
bez trestných bodů a něco se pokazilo, i když jsme před Pla-
menem trénovali! Je jasné, že se někdy něco povede a něco 
nevydaří, leč nemůže být stále svátek! A tak mladší skončili 
na 12. místě a starší na 18. místě. Kupodivu jsme celý víkend 
ve zdraví přežili a v pořádku se i vrátili, i když se někteří 
z nás moc nevyspali . . .  Ještě, že je tato jarní část hry Plamen 
jen jednou za rok, protože je to opravdu náročné pro děti, 
ale hlavně spíš pro vedoucí a doprovod . . . ! Takže zas příští 
rok a snad to bude zase o trošičku lepší! 
 Mějte se fajn Ondřej Štafa SDH Čánka

O P O Č E N Š T Í  S O K O L O V É
P O T V R D I L I  S V O J I  F O R M U

Volejbalový oddíl Sokola Opočno reprezentoval svoje měs-
to již v 5. ročníku okresní ligy smíšených družstev „Zimní 
Kostelecká“. O celkové vítězství v soutěži se bojovalo až do 
posledního kola. V šestikolovém klání, které probíhalo od 
podzimu do jara, si naše družstvo vedlo velice dobře a v cel-
kovém pořadí obsadilo druhé místo. Další kolo „ZK“ proběh-
lo o tomto víkendu ve sportovním areálu na antukových kur-
tech  v Kvasinách a i zde opočenští Sokolové potvrdili svoji 
formu a v silné konkurenci obhájili 2. místo.
 A pokud chcete své hráče podpořit, zveme vás v sobotu 
12. června od 9 hodin do sportovního areálu v Semechni-
cích, kde volejbalový oddíl pořádá 1. ročník turnaje smíše-
ných družstev o putovní pohár TJ Sokola Opočno.
 Renata Vágnerová

SOUTĚŽENÍ MLADÝCH HASIČŮ Z OPOČNA

V neděli 9. 5. 2010 jsme se zúčastnili soutěže O pohár SDH 
Houdkovice. Soutěžilo se ve třech disciplínách – štafeta 
požárních dvojic, štafeta CTIF a požární útok. V kategorii 
starších jsme obsadili krásné druhé místo ze šesti družstev. 
V požárním útoku jsme si zlepšili náš rekord na čas 26,00 s. 
Naši nejmenší skončili na posledním místě.
 Týden na to 16. 5. 2010 jsme jeli soutěžit na Malou Záhor-
nici, kde jsme se střetli s ostatními kolektivy v disciplínách 

– požární útok CTIF a požární útok. Opět se naši nejstarší 
umístili na bedně, a to na třetím místě z celkového počtu 
sedmi družstev v této kategorii. Nejmenší uzavírali startov-
ní pole. Ale ze všech zúčastněných jsou nejmladší. A tak vě-
říme, že jak porostou, tak se jejich výkony budou zlepšovat.
 Za naše mladé hasiče nás reprezentují – Kategorie star-
ších – Filip Novotný, Eduard Ovdiyenko, Michaela Lukešová, 
Gabriela Fáberová, Aneta Zářecká, Tomáš Mikule, Jaroslav 
Podolský, David Neznámý, Lukáš Záleský a Jiří Čtvrtečka. 
Kategorie mladších – Šárka Krunčíková, Lucie Lukešová, 
Aneta Horáčková, Tomáš Klug, Kristián Krištof, Oliver Váňa, 
Adam Barták, Václav Vostoupal a David Ptáček.
 za SDH Opočno vedoucí Lucie Židová

Sběr papíru a víček od PET lahví

Na konci měsíce června bude v ZŠ Opočno opět probíhat 
sběr starého papíru. Prosíme o roztřídění papíru: zvlášť no-
viny, časopisy, karton, letáky, bez papírů nevhodných ke 
zpracování (např. papíry tvrzené, tapety, šanony, průpisové 
papíry, tvrdé desky knih, Zlaté stránky, dutinky, tetrapak). 
Vše pečlivě svažte a zvažte. Termín a místo bude upřesněno. 
Dále se budou celoročně sbírat víčka od PET lahví. Ty mů-
žete nosit do školy. Víčka noste na budovu čp. 313 nebo na 
budovu čp. 4, kde je sypte do oranžového pytle. Děkujeme.

iredo – jednodušší cestování

Všechny vlaky a autobusy v Královéhradeckém kraji budou 
zapojeny do jednotného dopravního integrovaného systé-
mu IREDO – přestupy bez dalšího placení.
 Od 13. června bude možné cestovat na jednu jízdenku po 
celém území Královéhradeckého kraje. Ta bude platná ve 
všech autobusech a vlacích na území regionu. I když budete 
muset přestupovat, již v místě odjezdu si zakoupíte jízden-
ku až do cíle vaší cesty. Rozhodující není ani to, zda budete 
přestupovat z autobusu na vlak nebo obráceně. Do systému 
IREDO jsou také zapojeni i oba drážní dopravci.
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V sobotu ráno po rozcvičce. . .  Zadní řada zleva: Aneta Račáko-
vá, Alena Krátká, Aneta Láníková, Patrik Pfeifer, Karel Mach 
a Stanislav Valtera. Přední řada zleva: Martina Gottwaldová, 
Anežka Faltová, Jaroslav Tomeňuk, Luboš Váradi, Diana Já-
nošová a Eliška Tomeňuková.
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v letech 1894/1895), ale sotva důvod oslavy – zejména když do 
konce sezóny zbývalo ještě přes čtvrt roku. 
 K rozluštění „hádanky“, kterou snímek představuje, by mohli 
pomoci čtenáři. Třeba někdo, kdo jej má mezi rodinnými fotogra-
fi emi a vzpomene si, co o něm kdysi vyprávěl jeho otec, děda. . .
 Dr. Z. Likovský

Pravda o opočenských hudebních kurzech

Vážení přátelé, konečně přišel čas, říci Vám pravdu o opočenských hu-

debních kurzech a o tom, kdo je vlastně inicioval a založil. Dlouhou dobu 

jsem se touto zásluhou honosil já a zamlčoval jsem skutečnou osobu, kte-

rá za tím stojí. Uplynulo sedm let od oné chvíle, a tíha mého svědomí mi 

už nedovoluje mlčet, i když jsem si vědom hrozného společenského pádu, 

který bude následovat po této mé zpovědi. Popud k založení opočenských 

kurzů dala osoba známá úzkému okruhu zasvěcených pod jménem Vi-

oletka Opočenská. K celé události došlo takto: Po jednom koncertě, kte-

rý jsem měl s cembalistkou Kateřinou Bílkovou v Opočně v roce 2003, 

jsme seděli s pořadatelem Ivo Kašpa-

rem a pár dalšími lidmi v restauraci 

„U Gabči“. Řeč plynula a pan Kašpar 

si posteskl, že od dob Apolínových 

nikdo v Opočně už nedělá žádné 

hudební kurzy. V tu chvíli jsem ji uvi-

děl a bylo mi jasné, že to je ona. Sly-

šel jsem o ní už od pár lidí povídat, i 

když názory na její přesnou podobu 

se vždycky trochu různily.

 Různily se také názory na to, kdo 

ona je. Jedni říkali, že anděl, jiní že 

víla, byli tací, kteří mínili, že se jedná 

o zvláštní druh múzy, která je místně 

vázána výhradně na Opočno. Odtud 

tedy snad jméno „Opočenská“. Křestní jméno „Violetka“ pochází patr-

ně z toho, že její tělo (a v tom se všichni shodovali) nápadně připomíná 

corpus houslí či violy. Vše je ještě umocněno tím, že většinou bývá spat-

řena se zvláštním předmětem v ruce, ve kterém většina poznala smyčec. 

Říká se, že podle vzhledu se patrně jedná o hodně starý prapůvodní proto-

typ smyčce, který kdysi dávno přivezli do Evropy z Afriky Mauři a teprve 

potom ho začali napodobovat Francouzi a Italové. Ještě v jedné věci se 

zasvěcení shodovali: že se totiž jedná o bytost nadpřirozenou. Tento fakt 

potvrzuje jeden jev: Čas od času si Violetka přejede tím smyčcem po těle 

a vytvoří se zvláštní vlny, které způsobí, že někteří se rozpláčou, jiní roze-

smějí, jiní roztancují, spisovatelé začnou psát, muzikanti hrát, organizá-

toři organizovat, prostě: DĚJÍ SE VĚCI!

 Ale doteď jsem psal o tom, co se o Violetce povídalo, a už je nejvyšší 

čas pokračovat v mém příběhu o tom, co mně se konkrétně s ní přihodilo. 

Vracím se tedy tam, kde jsem přestal: do restaurace „U Gabči“, kde si pan 

Kašpar posteskl, že v Opočně už nejsou hudební kurzy a já jsem najednou 

uviděl Violetku, jak sedí opodál na jakémsi výstupku, nohy zkřížené, oči 

sklopené a svůj pověstný smyčec držela v pravé ruce způsobem, jak se asi 

smyčec kdysi držíval, když ještě nebyl opatřený šroubkem na natahování, 

a proto prsty pravé ruky samy střídavě napínaly a povolovaly žíně tak, jak 

bylo třeba. Violetka to dělala aniž hnula brvou; bylo vidět, že v tom má 

praxi už celá staletí. Ty zmíněné brvy měla stabilně sklopené, viditelně to 

nebyla taková moderní osoba, co si libuje v tom, že hledí člověku vyzýva-

vě do tváře. Tělo skutečně připomínalo housle. Vyzařovalo svými oblými 

tvary kouzlo takové prastaré krásy, která by sice asi těžko dnes obstála na 

světových módních molech, která ale přesto člověka okouzlila svou přiro-

zeností a nenuceností. Tato bytost se zkrátka hodila spíše na louku než do 

salónu, i když v ní zároveň bylo něco vznešeného. Nebyla to ale taková ta 

vznešenost, které se dosahuje úsilím; s tou se jeden musí narodit . . .

Pozdravy ze „Starého Opočna“ – soutěž

Všichni, kdo hledali Hladovou zeď na hřbitově, hledali správně. 
Tato zeď vznikla v roce 1915, takže pamětníci nejsou, proto při-
nášíme citace z různých zdrojů.

Prvním je publikace Pomístní názvy od Václava Rathouského 
a Zbyňka Likovského: Hladová zeď – cihlová zeď, postavená za 
první světové války v roce 1915 při rozšiřování hřbitova. Stavěla 
se v akci nouzových prací pro nezaměstnané stavební dělníky, kte-
rým tak byla poskytnuta možnost alespoň kratšího zaměstnání.
 O zdi píše i opočenská kronika: Dne 6. května 1915 vysvětil za 
skrovné účasti lidu novou část městského hřbitova P. Josef Do-
mašínský, vikář a děkan v Dobrušce. Na zdi nové části hřbitova 
čteme nápis, že „přístavba hřbitova provedena byla ve světové 
válce roku 1915 jako nouzová práce“.
 Naší další otázkou se vrátíme do minulosti méně dávné, jíž 
ještě mnozí pamatují. HAŠLÁK. Nic víc neprozradíme a rádi by-
chom věděli – CO TO BYLO, KDE TO BYLO. Odpovědi může-
te posílat emailem na adresu opocenskenoviny@mu.opocno.cz,
nebo předat osobně na podatelně MěÚ.
 Za redakci David Světlík, za LK Dana Marková

O S L A V A  V  O P O Č E N S K É M  P I V O V A R U

Před léty se mi dostala do rukou fotografi e, pořízená zřejmě 
3. června 1909 na nádvoří opočenského pivovaru u příležitosti 
jakési oslavy. To je kromě informace, že se zde tehdy vařil kozel 
(samozřejmě tmavý) a ležák (nejspíše proslulý opočenský Gra-
nát) téměř vše, co z ní lze vyčíst. Není nesnadné zjistit, že ten 
den byla neděle. Důvod slavnosti neznáme, městská kronika žád-
nou událost k tomuto datu nezaznamenala.

Tehdy byl majitelem pivovaru vládnoucí kníže Josef Jeroným Ru-
dolf Colloredo Mannsfeld. Pivovar měli pronajatý Karel a Otto 
Fiedlerové, jeho provoz vedl sládek Josef Tomeš.
 V sezoně 1908/1909 pivovar vystavil 8 566 hl piva. To sice byl 
do té doby jeho druhý nejvyšší výstav (více, 8640 hl, vystavil jen 
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Ujali se nás instruktoři, kteří všem dětem i odvážným do-
spělákům uvázali bezpečnostní postroje a šli jsme na to. 
Děti si po dvě hodiny užívaly krásnou dráhu z lanových 
překážek, kde byla chůze po lanové síti, přes pavučinu, po 
houpavých kládách a přes další úžasné mosty. Po celou 
dobu byly za postroje jištěny na vodícím laně. A většině se 
z dráhy domů nakonec vůbec nechtělo.
 Skupina odvážlivců z řad dospělých, ale i 3 větší děti, 
se vydali vyzkoušet velký lanový park. Je to skutečně nád-
herný zážitek, a přestože někteří měli strach z výšky, tak 
ho překonali a dráhu si skvěle užili. Ve výšce zhruba 5 m 
nad zemí musíte přemýšlet spíše o konkrétní situaci a ře-
šíte kam přemístit nohy a ruce, abyste se udrželi na laně 
a nespadli. V této výšce jsme zdolávali důmyslně vymyšle-
né lanové překážky, jeli po laně na kole, ale také na sáň-
kách. Na závěr jsme na kladce sjeli volným pádem dolů.
 Výlet jsme si opravdu užili, lanový park vřele doporu-
čuji všem, kteří mají rádi adrenalinovou zábavu. Rodiče, 
nebojte se a vyjeďte se tam podívat i s malými dětmi. I čtyř-
leté dítě si zde výborně vybije energii a pobaví se, zatím-
co vy můžete využít velký lanový park nebo si odpočinout 
a pozorovat své ratolesti.
 Za nápad a uspořádání výletu moc děkujeme paní Han-
ce Kubalové, ředitelce MŠ Opočno. I ona si lanovou dráhu 
vyzkoušela a výborně se pobavila. Kateřina Vošlajerová

Memoriál Franty Jaroše

Při hezkém počasí v krásném areálu Koupaliště a kempu 
Broumar proběhl v sobotu již 6. ročník memoriálu Franty Ja-
roše o putovní pohár starosty TJ Sokol Opočno v nohejbalu 
trojic pánů nad 45 let.
 Dvanáct týmů borců v nejlepším věku z celého kraje a Li-
berce změřilo síly ve dvou skupinách a pak ve fi nálové sku-
pině. Po vyrovnaných bojích vyhrála trojka z Kostelce nad 
Orlicí ve složení Janeček, Kovanda a Skyba. Druzí skončili 
nohejbalisté ze Žamberka a třetí z Trutnova. Na domácí zbylo 
umístění na čtvrtém a pátém místě.
 V příjemné atmosféře turnaje se všichni zúčastnění zara-
dovali nad tím, že turnaj přežili bez zranění, a přislíbili účast 
i v dalším ročníku memoriálu. Honza Koďousek

Rozhlédl jsem se po přítomných, ale přišlo mi, jako by ji snad nikdo jiný 

neviděl. Už už jsem chtěl něco říct, když vtom Violetka přiložila význam-

ně levý ukazováček k ústům (v pravé ruce držela stále ten smyčec). Pocho-

pil jsem, že ona nechce, aby o ní věděl někdo jiný než já. To gesto bylo tak 

naléhavé, že jsem mu vyhověl. Mezitím pan Kašpar povídal dál. Když líčil 

kurzy, které kdysi profesor Apolín pořádal pro jeden smyčcový nástroj 

a které se už nepořádají, začal se hrudník Violetky prudce zvedat a klesat 

a z očí ukáply dvě stříbrné slzy a zazvonily o podlahu. Navíc se začala její 

pravá ruka hýbat a smyčec začal jemně přejíždět po její blůzičce. Ta byla 

z nějakého neurčitého přírodního materiálu – ze lnu nebo možná žíněná . . . 

V každém případě se vzduch začal plnit zvláštními vibracemi, které mu-

seli cítit všichni, i když nevěděli, co je způsobuje. Něco viselo ve vzduchu. 

No, nebudu to už příliš natahovat. Zkrátka, aniž Violetka nahlas něco vy-

slovila, cítil jsem, že mi jasně říká, abych ty kurzy v Opočně uspořádal já. 

Jenže, panečku, takové kurzy to není žádná legrace! Víte, co to všechno 

obnáší?! Navíc jsem nikdy nic takového neorganizoval. V tu chvíli Violet-

ka zvedla svá víčka, která má většinou sklopená, takže skoro nikdo nezná 

barvu jejích očí. Znám pouze dva lidi, kteří její oči viděli a jeden tvrdí, že 

má oči zelené jako rybník a druhý, že jsou modré jako nebe. Já ale mohu 

říct, že jsou velmi tmavé, skoro černé. V těch očích jsem spatřil dávné věky 

a stovky krásných skladeb a také skladatelů, kteří do nich dávali srdce 

a také stesk, že není nikdy dost těch, kdo by tu hudbu přinášeli. Když jsem 

uviděl ty oči, vstal jsem a řekl skupině, která mne obklopovala: „Já vám 

tady ty kurzy uspořádám.“ No a to je ta pravda o opočenských hudebních 

kurzech.

 Od té doby jsem začal potkávat Violetku častěji. Radila mi, povzbuzo-

vala a obšťastňovala tak, jak to umí jen ona. Setkávala se i s dalšími lid-

mi z kurzů, třeba s Jitkou Břízovou nebo Ondrou Koláčným a mnohými 

jinými. Poslední setkání s ní jsme zažili na schůzce, kdy jsme plánovali 

letošní interpretační kurzy. Violetka se objevila zčista jasna mezi námi ve 

své obvyklé poloze – nohy křížem a smyčec připravený už už hrát. Byla 

ale trošku jiná. Připadala nám taková veselejší – rozvernější. „Nechtělo 

by to letos trochu více legrace?“ zeptala se a smyčcem vyloudila několik 

tak veselých tónů, že jsme se museli všichni rozesmát. No a tak jsme to 

naplánovali a už se moc těšíme. Navíc všichni tak nějak tušíme, že jsme 

se neviděli s Violetkou naposledy . . .  Váš Jan Škrdlík

P. S. : Veškeré snahy vyfotografovat Violetku dopadly tak, jak můžeme 

vidět na fotografi i ostravského turisty Jana Novotného z léta roku 2006 

níže. Nezbývá tedy než se spokojit s kresbou Jana Škrdlíka. Třeba bude 

mít některý z účastníků letošních kurzů větší štěstí.

V Ý L E T  S  M Š  D O  L A N O V É H O  P A R K U

V sobotu 5. 6. 2010 jsme se vydali na výlet do Lanového par-
ku K+ K v Janských Lázních, který pořádala Mateřská ško-
la v Opočně za fi nanční podpory Královéhradeckého kraje. 
Počasí nám přálo a po dlouhých dnech plných deště a mra-
ků konečně svítilo sluníčko a nádherně hřálo. Do Janských 
Lázní jsme dorazili plni energie a děti už se nemohly dočkat 
té slibované zábavy. fo
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Z 23 soutěžících se naši žáci umístili na předních místech – 
Matěj Červinka (3. místo), Jakub Šnokhaus (4. místo), Vác-
lav Tejkl (5. místo). Celkově naše družstvo skončilo na pěk-
ném 2. místě.
Za Střední školu a Základní školu, Nové Město nad Metují, 
pracoviště Opočno Ing. Jiří Mlateček

k a l e n d á ř  a k c í  —

červen — červenec 2010

 sobota 19. 6. od 19 hodin v zámecké obrazárně
 — DVOŘÁKŮV FESTIVAL –
 NAŠE PANÍ BOŽENA NĚMCOVÁ
 Koncert sestavený z korespondence Boženy Němcové
 a Josefa Němce s hudebním doprovodem skladeb
 Bedřicha Smetany. Účinkují: Gran Duetto Koncertante,
 H. Kofránková a A. Strejček.

 20. června od 9 h. na fotbalovém stadionu TJ SPARTAK
 — POHÁR HASIČSKÉ MLÁDEŽE
 SDH Opočno pořádá soutěž ve dvou kategoriích
 hasičských mládežnických družstev „Putovní poháry“
 v požárním oku a štafetě. Komentář k probíhající
 soutěži, hudební doprovod i občerstvení zajištěno.
 Přijďte podpořit nejmladší opočenské hasiče.

 úterý 22. června od 17 hodin v Mariánském kostelíku
 — KONCERT DECHOVÉHO ODDĚLENÍ
 ŽÁKŮ ZUŠ OPOČNO A DOBRUŠKA

 úterý 29. června od 17 hodin v KND
 — SLAVNOSTNÍ UKONČENÍ
 9. ROČNÍKŮ ZŠ OPOČNO

 neděle 4. července od 19.30 h. v Mariánském kostelíku
 — ZAHAJOVACÍ KONCERT
 HUDEBNÍCH INTERPRETAČNÍCH KURZŮ
 David Danel – housle, Karel Plocek – viola,
 Jan Škrdlík – violoncello. Na programu: B. Štědroň,
 I. Stravinský, P. Zemek . . .  Pořádá Opočenská beseda.

 středa 7. července od 18 hodin v Mariánském kostelíku
 — KOMPONOVANÝ POŘAD 
 A CO VY, PANE KOLEGO?
 Původní zábavná revue, účinkují: O. Koláčný – Kolega
 housle, D. Kříž – Kolega, baryton, J. Břízová – housle,
 I. Hrbáčková – klavír. Na programu: L. van Beethoven,
 B. Smetana, R. Straus. Pořádá Opočenská beseda.

 pátek 9. července od 18 hodin v Mariánském kostelíku
 — ZÁVĚREČNÝ KONCERT ÚČASTNÍKŮ
 HUDEBNÍCH INTERPRETAČNÍCH KURZŮ
 Na programu: B. Štědroň, W. A. Mozart, L. Mozart, 
 H. I. Bibera aj. Pořádá Opočenská beseda.

 pátek 16. července od 19.30 hodin zámecká obrazárna
 — PETR NOUZOVSKÝ  – VIOLONCELLO,
 ADAM SKOUMAL – KLAVÍR
 Na programu: C. Franck, J. B. Foerster, M. Kopelent,
 J. S. Bach, A. Skoumal. Pořádá Opočenská beseda.

P O Z V Á N K A

na sjezd kronikářů, příznivců historie a všech těch, kteří se 
zajímají o genealogii a rodokmeny lidí žijících v Orlických 
horách a jejich podhůří. Setkání se uskuteční v sobotu 10. 
července 2010 od 10 hodin v sále hotelu Zlatý Potok v Kouno-
vě u Dobrušky. Na setkání si vás dovolují pozvat: Milan Prá-
za, Milan Kopecký, Zdena Hartmanová a Jitka Hofmanová.
Prosíme zájemce, aby svou účast oznámili do 15. června 
2010 na e-mail: archivari.oh@seznam.cz nebo SMS na tel. 
č. 737 488 700 a 608 732 182.

P O D Ě K O V Á N Í

Ráda bych touto cestou vyslovila poděkování za báječnou 
možnost seberealizace, kterou mi přináší má současná 
práce. Po 10 letech téměř úplné izolace od běžného života 
zdravých lidí, ponořena do osobních zdravotních problémů, 
jsem nalezla pochopení a ochotu vyjít mi vstříc v množství 
mých handicapů, a umožnit mi pracovat v oblasti, která 
mě baví a naplňuje pocitem potřebnosti mé práce. Jak jistě 
všichni ti, kteří se s jakoukoli vážnější nemocí setkali, dobře 
vědí, psychika je polovinou úspěchu . . .  za to patří velký dík 
celému kolektivu občanského sdružení ABAKUS, který mi 
tuto možnost poskytl. VK

Z A  T A J E M S T V Í M  S T A R É H O  E G Y P T A

Zájemci o historii starověkého Egypta se vydali v neděli 
23. května do Mokrého. Místní knihovnice paní Honsnejma-
nová pořádala zajímavou besedu s naším předním egyptolo-
gem panem profesorem Vernerem. Nejprve vyprávěl o tom, 
jak se čeští archeologové do Egypta dostali. Bylo to v souvis-
losti se stavbou Asuánské přehrady. Československá republi-
ka byla tehdy vyzvána, aby poskytla peněžní nebo jiné pro-
středky na záchranu zaplavených památek. K velkému úspě-
chu patřilo získání koncese na výzkum velké části Abúsíru.
 V roce 2001 se našim archeologům podařil naprosto uni-
kátní objev – našli nevykradenou hrobku kněze. Jediný pro-
blém spočíval v křehkosti mumie. I při nepatrném dotyku se 
rozpadala na prach . . .
 Zajímavé vyprávění bylo doprovázeno fotodokumentací 
včetně leteckých snímků zkoumané oblasti.
 Na závěr bychom chtěli panu profesorovi poděkovat a vzká-
zat, že i nadále držíme českým egyptologům palce. Dík patří 
také paní Honsnejmanové za vynikající nápad uspořádat tuto 
besedu. Za skupinu žáků ZŠ Opočno
 Karolína a Jirka Dvořákovi

Naši „Farmáři“ opět uspěli

Ve dnech 20.–21. 5. 2010 se konala v objektu Střední školy 
hospodářské a lesnické ve Frýdlantě „Olympiáda zeměděl-
ské mládeže“. Zúčastnili se jí žáci z deseti zemědělských škol. 
Za každou školu soutěžilo dvoučlenné družstvo. Hodnoceni 
byli také jednotlivci. Soutěžilo se v následujících sedmi dis-
ciplínách – jízda zručnosti kolovým traktorem s přívěsem; 
poznávací test plodin, plemen zvířat a materiálů; práce s na-
kladačem; test znalostí z rostlinné výroby, živočišné výro-
by a mechanizace; sekání s rotačním žacím strojem; sborka 
a rozborka dojícího automatu; sedlácký víceboj (ruční seká-
ní kosou a postavení ohradníku pro pastvu ovcí).



 pátek 16. července od 21 hodin 
 — ZÁBAVA NA KOUPALIŠTI BROUMAR
 Hraje Fantasy Music.

 neděle 18. července od 18 hodin v klášterních zahradách
 — POUTNÍCI (Koncert v rámci Folkového léta)

P Ř E D P R O D E J  L Í S T K Ů
V  I N F O R M A Č N Í M  C E N T R U  O P O Č N O

Koncerty v našem regionu: Aleš Brichta AB BAND (Opočno) 
– Blue Effect (Opočno) – Monkey Business (Výrava) – Tubla-
tanka (Výrava) – Revival Fest (Výrava) – Jakub Smolík (Výra-
va) — Koncerty v ČR: Karel Gott a Eva Urbanová (Pardubice) 

– Marta Kubišová a její hosté Václav Neckář, Kamil Střihavka, 
Jiří Schmitzer, Petra Janů aj. (Praha) – Alexandrovci (Hradec 
Králové) — Muzikály: Mrazík – muzikál na ledě (Pardubice) 

– Baron Prášil (Praha) – Carmen (Praha) — Různé: Fishing 
Feast (Semechnice) – Středověk na vlastní kůži (Dětenice)

F O T B A L

m u ž i  a  –  i . b  t " í d a  s k .  b

22. kolo / sobota 22. května 2010

 Opočno — Malšovice 2:0 (2:0)

 B: Dušan Krištof, Lukáš Jelen (z penalty)

 V přímém souboji o 2. místo tabulky jsme soupeři nedali šanci 

 a disciplinovaným výkonem dovedli utkání do vítězného konce.

23. kolo / neděle 30. května 2010

 Albrechtice — Opočno 3:0

 V utkání se nám nedařilo proměňovat šance a s přispěním individuál-

 ních chyb jsme překvapivě podlehli soupeři ze spodní části tabulky.

24. kolo / sobota 5. června 2010

 Opočno A — Černíkovice A 3:1 (0:0)

 B: Lukáš Jelen 2, Lukáš Reichl

 V posledním domácím utkání sezony jsme si vítězstvím

 pojistili konečné 2. místo v soutěži.

m u ž i  b  –  o k r e s n í  p " e b o r  i v.  t " í d y

18. kolo / neděle 23. května 2010

 Opočno B — Kostelecká Lhota B 2:0 (2:0)

 B: Gábor, Michl

19. kolo / neděle 30. května 2010

 Častolovice B — Opočno B 2:1 (2:0)

 B: Schejbal

20. kolo / neděle 6. června 2010

 Opočno B — Albrechtice B 1:2 (1:1) B: Musil

p " í p r a v k a  s ta r š í  –  f i n á l o v á  s k .  k p

3. kolo / 2. května v Novém Městě n. Met.

 Opočno — Nové Město n. Met. 3:1 (0:0)

 B: Brožek, Šedivý, Franc

 Opočno — Náchod 1:15 (1:7) 

 B. Šedivý

 Opočno — Horní Staré Město 2:4 (0:3)

 B: Bílek, Arijčuk

6. kolo / 22. května v Jaroměři

 Opočno — FC HK B 0:7 (0:5)

 Hradec byl fotbalovější a trestal naše chyby.

 Jeho vítězství bylo zcela zasloužené.

 Opočno — FC HK A 0:3 (0:1)

 Za celý zápas jsme branku soupeře ohrozili třikrát, ale bez úspěchu.

 Opočno — Jaroměř 1:5 (0:1)

 B: Filip

7. kolo / 30. května v Jičíně

 Opočno — Jaroměř 1:3 (0:0)

 B: Filip

  Opočno — Jičín 1:3 (1:2)

 B: Filip

 Opočno — Náchod 2:4 (0:1)

 B: Filip, Lhotský

V posledních dvou odehraných kolech jsme sice vyšli bodově naprázdno, 

kluci však zaslouží pochvalu za zlepšený herní projev.

p " í p r a v k a  m l a d š í  –  f i n á l o v á  s k .  k p

6. kolo / 22. května v Jaroměři

 Opočno — Jaroměř 0:3

 Opočno — FC HK A 0:8

 Opočno — FC HK B 1:2

4. kolo / 9. května v Chlumci n. Cidl.

 Opočno — FC HK A 0:7 (0:5)

 Opočno — Chlumec n. Cidl. 2:4 (0:2) 

 B: M. Brožek 2

 Opočno — Náchod 0:3 (0:2) 

7. kolo / 30. května v Jičíně

 Opočno — Náchod 0:6

 Opočno — Jaroměř 1:1

 Opočno — Jičín 0:2

 Další informace získáte na www.fotbal.opocno.cz

H O K E J B A L

5. kolo / neděle 23. května

 Baroni Opočno — České Meziříčí 1:2 (1:0, 0:0, 0:2)

 Trefa Reality — Meteor Hradec Králové 8:1 (3:1, 3:0, 2:0)

 Demons — Votroci Vysoké Mýto 4:1 (2:1,1:0,1:0)

 Dynamo Semechnice — Dobříkovec 8:2 (3:0, 3:1, 2:1)
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Foto k článku Hokejbal proti drogám na straně 8.
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Nevyžádané rukopisy se nevracejí. Grafi cká osnova: atelier duplex s. r. o. Grafi cká úprava: Dalibor Štěpán ml. Tisk: Rodomax s. r. o., Nové Město n. Metují.
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Hokejbal proti drogám – krajské kolo
V úterý 18. května proběhlo na zimním stadionu v Opočně Krajské kolo 

hokejbalového turnaje základních škol – Hokejbal proti drogám. Ve dvou 

kategoriích se utkalo 5 mužstev. Postup do republikového kola si v kate-

gorii III vybojovalo mužstvo ZŠ Štefánikova z Hradce Králové, na 2. místě 

v této kategorii skončilo mužstvo ZŠ Hronov. V kategorii IV postupuje 

do celostátního kola ZŠ Bezručova Hradec Králové, na 2. místě skončila 

ZŠ Hronov a 3. místo obsadila ZŠ Opočno. Miloš Kopecký

6. kolo / neděle 6. června 2010

 Votroci Vysoké Mýto — Meteor Hradec Králové 1:13 (0:4, 0:4, 1:5)

 České Meziříčí — Dynamo Semechnice 1:1 (1:0, 0:1, 0:0)

 Baroni Opočno — Trefa Reality 2:17 (1:7, 0:4, 1:6)

 Pohoří — Demons 2:4 (1:0, 1:2, 0:2)

.  O – –

Příští číslo vyjde 15. 7. 2010 — Uzávěrka 29. 6. 2010 v 15 hodin


